
                                                 Bydgoszcz, dnia 22 sierpnia 2023r.

Stanowisko Rady Osiedla w sprawie przeniesienia siedziby Rady 
Osiedla  do budynku UKS przy ulicy Smukalskiej 177 w Bydgoszczy.

W związku z nieuzasadnionymi zarzutami w stosunku do Rady Osiedla  Smukała Opławiec 
Janowo sugerującymi chęć pozbawienia zuchów z 77 BGZ „RUDE LISY i harcerzy „Wodni 
Odkrywcy” miejsca zbiórek zwanego „Harcówką” przez atakujących Radę Osiedla rodziców 
wyjaśniamy, co następuje:

 - od momentu przekazania w 2004 r  przez Miasto Bydgoszcz Uczniowskiemu Klubowi 
Sportowemu obiektu przy ul. Smukalskiej 177, a w 2013 r pod trwały zarząd ZS nr 22  
ruszyły prace porządkowe i remontowe prowadzone przez uczniów ówczesnego Zepołu Szkół
nr 22 i ich rodziców, członków UKS i Rady Osiedla .

Nadmieniamy, że Rada Osiedla od samego początku wspierała działania UKS OPŁAWIEC 
zmierzające do pozyskania obiektu. 

Wszystkim skupionym wokół idei rewitalizacji tego miejsca – młodzieży, nauczycielom, 
dyrekcji szkoły, członkom RO i wszystkim zaangażowanym mieszkańcom osiedla 
przyświecała myśl stworzenia miejsca spotkań różnych środowisk w celu ich integracji na 
bazie sportu, rekreacji i ekologii. 

 W „Koncepcji zagospodarowania i wykorzystania obiektu UKS „OPŁAWIEC” 
opracowanym przez Zarząd UKS OPŁAWIEC, Dyrekcję Zespołu Szkół nr 22
 i Rady Osiedla z 2013 r, uwzględniono również umiejscowienie w tym obiekcie siedziby RO.

 Zakres wykonanych prac społecznych od momentu przejęcia obiektu:

- pomoc w przeprowadzce ówczesnych mieszkańców obiektu ( bezdomni),

- posprzątanie budynku i działki oraz wywiezienie 2 ciężarówek śmieci (8t),

- naprawa przeciekającego dachu i stolarki okiennej w celu zabezpieczenia przed dalszą 
dewastacją,

- nawiezienie 80 t czystej ziemi i rozparcelowanie jej,

- bagrowanie zatoki,

- wycięcie i wywiezienie suchych topoli, które stanowiły zagrożenie bezpieczeństwa dla 
przebywających na terenie obiektu,

- postawienie nowego płotu pozyskanego z rozbiórki parkanu Cmentarza Starofarnego w 
Bydgoszczy przy ul. Grunwaldzkiej,



- usadowienie dwóch pontonów wojskowych pozyskanych od CWKS ZAWISZA ,

- założenie krat na oknach.

 Dzięki wsparciu Miasta wykonano kompletną dokumentację budowlano-wykonawczą wraz
 z zezwoleniami i wizualizacją, projekt przyłączeń wodno – kanalizacyjnych wraz 
z zezwoleniami i przyłączeń energetycznych.
W ramach wygranych projektów z BBO opracowanych przez gospodarza obiektu Dyrektora 
Szkoły Pana Grzegorza  Kozaka i rekomendowanych przez Radę Osiedla  w kolejnych latach 
dzięki głosowaniu mieszkańców Osiedla wykonano następujące prace budowlane, które 
umożliwiły otwarcie tego obiektu: 
- wzmocnienie konstrukcji całego budynku,

- izolacja budynku przed wilgocią,

- położenie nowych posadzek wraz z podłogami,

- wykończenie pomieszczeń wewnętrznych,

- postawienie wiaty widokowej i wykonanie zejścia do wody,

- zakupienie nowych pomostów,

- wykonanie elewacji i oświetlenia zewnętrznego,

- zakupienie kajaków z wiosłami i kamizelkami asekuracyjnymi,

- zakupienie kontenera magazynowego ,w którym przechowywane są wypożyczane kajaki.

- pozyskanie i nasadzenie żywotników i śliw ozdobnych.

 Na terenie Wodnego Orlika coroczne imprezy integracyjne organizuje Rada Osiedla 
wspólnie z SP 34 – spływy kajakowe Pieczyska – Opławiec, Janowo – Bydgoszcz Łuczniczka
( kajaki zakupione i remontowane przez Radę Osiedla  wyścigi „Smoczych Łodzi”, wspólne 
„Sprzątanie Świata” z mieszkańcami naszej dzielnicy i z Radami Osiedla Górzyskowo 
i Błonie, wymiana roślin ogrodowych , sprzątanie Brdy.  Na terenie obiektu odbyło się także 
spotkanie katolickiej młodzieży z Litwy - uczestników Światowych Dni Młodzieży w 2016r.
Dzięki podpisaniu w 2011 r umowy patronackiej między UKS Opławiec a  CWKS Zawisza 
odbywały  się treningi zawodników z obu klubów.

Działająca od lipca tego roku wypożyczalnia kajaków dla wszystkich mieszkańców 
Bydgoszczy cieszy się dużym zainteresowaniem. 

 Miejsce to jest otwarte na każde inicjatywy związane z integracją mieszkańców naszego 
osiedla, czego dowodem są zorganizowane w tym roku przez Pana Tomasza Olechnowicza 
mini projekty społeczne z BBO.

Stanowczo oświadczamy, że zamierzeniem RO nie jest pozbawienie kogokolwiek 
możliwości korzystania z obiektu przy ul. Smukalskiej 177, dotyczy to również wyżej 
wymienionych Harcerzy i Zuchów, ale niezrozumiałe jest zachowanie niektórych Rodziców, 
bezpodstawnie eskalujących konflikty między mieszkańcami poprzez rozpowszechnianie 



nieprawdziwych i wybiórczych informacji. A wykorzystywanie do tego celu dzieci jest 
wysoce naganne i nieetyczne.
 Uważamy, że bardziej rozsądnym i twórczym sposobem wyjaśnienia sytuacji jest spokojna 
i bezpośrednia rozmowa zainteresowanych stron.

                                                                   Z wyrazami szacunku 

                                                     Zarząd Rady Osiedla Smukała Opławiec Janowo


